

Governor in Chief in and over the Provinces of *Lower Canada, Upper Canada, Nova Scotia, New Brunswick*, and their several Dependencies, Vice Admiral of and in the same; and Commander of all His Majesty's Forces in the said Provinces, and their Dependencies, and in the Islands of *Newfoundland, Prince Edward, Cape Breton, Bermuda, &c. &c. &c.*

May it please Your Excellency,

We, His Majesty's dutiful and loyal Subjects, the Commons of the Province of *Lower Canada*, in Provincial Parliament assembled, humbly thank Your Excellency for the Speech delivered from the Throne at the opening of the Session.

We fully appreciate Your Excellency's kind attention to the convenience of the Members of the Legislature, in assembling it at a time deemed the most suitable.

It has been the constant desire of this House that the monies which it has been enabled to vote for the improvement of the Internal Communication and other objects of public utility, should be applied with judgment and economy, and we shall be happy to find that the Commissioners appointed by Your Excellency to carry these objects into effect, have, generally, discharged their important trust in a way to encourage the Legislature in granting further aids.

The objects to which Your Excellency particularly directs our attention, will not fail to be the subject of our most mature consideration.

The House is fully aware of the great importance of connecting every part of the Province by good Roads of Communication, both as it concerns the mutual interchange of commodities, and the personal intercourse of its inhabitants; and there is nothing that this House has more at heart than that all His Majesty's Subjects in this Province be united by the same political ties, governed by the same Laws, and have one common interest.

The Laws which are about to expire, and to which Your Excellency is pleased to refer, will not fail to have our early and deliberate attention.

The alarming account which reached this country of the progress of a destructive malady in various Countries of *Europe*, fully justified the enforcement of any existing legal provisions for guarding against its introduction into this Province; and we appreciate Your Excellency's disposition to allay any degree of uneasiness which may have been occasioned by the precautionary measures to which Your Excellency refers.

Any Communication from Your Excellency on the part of His Majesty's Principal Secretary of State for the Colonial Department, having reference to the Petitions of this House to His Majesty, on the subject of certain matters of complaint, will receive our serious attention, and we shall be happy to find our complaints are satisfactory adjusted.

The Public Accounts for the nine months just expired, and the Estimate of the Expenses of the ensuing year, will not fail to become subjects of our consideration, when Your Excellency shall have caused them to be laid before us.

We thank Your Excellency for the notice which you have taken of the flourishing state of the Province, and your kind congratulations on that subject, and particularly for the assurance that no diligence shall be wanting on the part of Your Excellency to give effect to those measures which the wisdom and experience of the Legislature may devise for the further improvement of the country.

Your

en-Chef dans et sur les Provinces du *Bas-Canada, Haut-Canada, Nouvelle-Ecosse, Nouveau-Brunswick*, et leurs différentes Dépendances, Vice-Amiral d'icelles, et Commandant de toutes les Forces de Sa Majesté dans les dites Provinces et leur Dépendances, et dans les Iles de *Terre-Neuve, Prince-Edouard, Cap-Breton* et la *Bermude, &c., &c., &c.*

Qu'il plaise à Votre Excellence,

Nous les Fidèles et Loyaux Sujets de Sa Majesté, les Communes du *Bas Canada*, assemblées en Parlement Provincial, remercions humblement Votre Excellence du Discours prononcé du Trône à l'ouverture de la Session.

Nous apprécions pleinement l'attention bienveillante de Votre Excellence pour la commodité des Membres de la Législature, en la convoquant à l'époque jugée la plus convenable.

Cette Chambre a constamment désiré que les deniers qu'il a été en son pouvoir de voter pour l'amélioration des Communications intérieures et autres objets d'utilité publique, fussent appliqués judicieusement et avec économie, et nous serons flattés de voir que les Commissaires nommés par Votre Excellence, pour mettre ces objets à effet, ont en général rempli leurs importants devoirs, de manière à encourager la Législature à faire des Octrois ultérieurs.

Les objets sur lesquels Votre Excellence appelle particulièrement notre attention, ne manqueront pas de faire le sujet de nos délibérations les plus réfléchies.

Cette Chambre connaît parfaitement la grande importance de lier mutuellement toutes les parties de la Province par de bonnes voies de Communication, soit quant à ce qui regarde l'échange réciproque des produits, ou les relations personnelles de ses habitants; et il n'y a rien que cette Chambre ait plus à cœur que l'union de tous les Sujets de Sa Majesté en cette Province par les mêmes liens politiques, sous la régie des mêmes Lois et au moyen d'un intérêt commun.

Les Lois qui sont sur le point d'expirer, et auxquelles Votre Excellence veut bien faire allusion, ne manqueront pas d'occuper de bonne heure notre plus grave attention.

Les Rapports alarmans qui sont parvenus en ce pays sur les progrès d'un fléau destructeur, en diverses Contrées de l'*Europe*, justifiaient pleinement la mise en force de toutes les dispositions légales existantes pour en prévenir l'introduction en cette Province; et nous apprécions le désir de Votre Excellence de faire disparaître toute espèce d'inquiétude qu'auraient pu causer les mesures de précaution que mentionne Votre Excellence.

Toutes Communications de Votre Excellence de la part du Principal Secrétaire d'Etat de Sa Majesté pour le Département Colonial, ayant rapport aux Pétitions de cette Chambre à Sa Majesté, à l'égard de certains sujets de plainte, recevront notre sérieuse attention; et nous serons flattés de voir nos plaintes réglées d'une manière satisfaisante.

Les Comptes Publics pour les neuf mois qui viennent de s'écouler, et l'Estimation des Dépenses de l'année suivante, ne manqueront pas d'être pris en considération, lorsque Votre Excellence les aura fait mettre devant nous.

Nous remercions Votre Excellence de la mention qu'elle a faite de l'état florissant de la Province, et de ses félicitations bienveillantes à cet égard, et particulièrement de l'assurance qu'aucuns soins ne seront épargnés de la part de Votre Excellence pour donner l'effet aux mesures que la sagesse et l'expérience de la Législature pourront lui suggérer, pour la plus grande amélioration du pays.

Le